



Postdoctoral Fellowship in Work, Education, and Francophone Postsecondary Students

Laurentian University's School of Social Sciences welcomes applications for a postdoctoral fellow. The successful candidate will collaborate on a funded research project focused on youth, work, education, and francophone postsecondary students. They will work under the direction of Dr. Leslie Nichols, Assistant Professor in the School of Social Sciences, for the duration of the one-year appointment. This position is expected to begin in the fall of 2025.

Candidates must have completed a PhD degree by the start date of the appointment. The successful candidate will possess the following essential qualifications:

- PhD degree in Labour Studies; Sociology; Child and Youth Studies; Political Science; Education; or related fields.
- Excellent oral and written French and fluency in English.
- Excellent understanding of qualitative research methodologies, including interviews, focus groups, and data analysis. An excellent knowledge of quantitative research methodologies is an asset.
- Evidence of relevant research and scholarship, with the potential to collaborate with colleagues and build interdisciplinary or intersectoral collaborations within and outside the university.
- Applications should state the capacity to work on-site, hybrid or remote.

The School of Social Sciences offers programs in English and French. Apart from undergraduate programs in Criminology; Economics; Equity, Diversity and Human Rights; Gerontology; Psychology; and Sociology; the School offers an interdisciplinary MA in Relational Studies and a PhD in Human Studies and Interdisciplinarity.

Laurentian University, located on Atikameksheng Anishnawbek territory in Sudbury, Ontario, serves over 8000 students and is one of two bilingual universities in the province of Ontario. Committed to its bilingual, tricultural mandate, Laurentian University offers an outstanding university experience in English and French with a comprehensive approach to Indigenous education. Laurentian's beautiful, forested campus is surrounded by fresh-water lakes, conservation lands and hundreds of kilometres of cross-country and hiking trails while situated in the geographic centre of Greater Sudbury, northern Ontario's major urban centre (population 166,000). Laurentian University has close and productive ties to Science North, SNOLAB, Health Sciences North and multiple post-secondary institutions.

Application Requirements

A complete application includes the following:

- A cover letter
- An up-to-date Curriculum Vitae.
- A statement of current and prospective research interests.
- A sample of sole-authored academic writing (i.e., a journal article, book chapter, or PhD dissertation chapter) in French. Additional samples written in English can supplement the application.
- The names and contact information for three academic references.

The application package, inclusive of all documents, should be submitted electronically as a single PDF file to: Dr. Leslie Nichols, Assistant Professor, School of Social Sciences at lnichols2@laurentian.ca with the following subject line: Applications for the Postdoctoral Fellowship in Work, Education, and Francophone Postsecondary Students. The deadline for receipt of applications is August 1, 2025, or until the position is filled.

Poste de boursier ou de boursière de recherche postdoctorale sur le travail, l'éducation et les étudiants postsecondaires francophones

L'École des sciences sociales de l'Université Laurentienne accepte les candidatures pour une bourse de recherche postdoctorale. Sous la direction de la professeure adjointe à l'École des sciences sociales, Leslie Nichols, Ph.D., pour la durée du contrat d'un an, la personne choisie collaborera à un projet de recherche financée portant sur les jeunes, le travail, l'éducation et les étudiants postsecondaires francophones. L'entrée en fonction est prévue à l'automne 2025.

Les candidats doivent être titulaires d'un doctorat à la date d'entrée en fonction et posséder les qualifications essentielles suivantes :

- doctorat en études du travail, sociologie, études sur l'enfance et la jeunesse, science politique ou éducation ou dans un domaine pertinent;
- excellentes compétences en français à l'oral et par écrit et maîtrise de l'anglais;
- excellente compréhension des méthodologies de recherche qualitative, y compris les entretiens, les groupes de discussion et l'analyse des données; connaissances poussées des méthodologies de recherche quantitative, un atout;
- preuves de recherche et d'érudition pertinentes, avec le potentiel de collaborer avec des collègues et d'établir des collaborations interdisciplinaires ou intersectorielles au sein de l'Université et à l'extérieur de celle-ci.

*Les candidats doivent indiquer leur capacité à travailler sur les lieux, de manière hybride ou à distance.

L'École des sciences sociales propose des programmes en anglais et en français. Outre les programmes de premier cycle en criminologie, science économique, équité, diversité et droits de la personne, gérontologie, psychologie et sociologie, l'École offre un programme interdisciplinaire de M.A. en études relationnelles ainsi qu'un doctorat en sciences humaines et interdisciplinarité.

Située sur le territoire Atikemeksheng Anishnawbek à Sudbury, en Ontario, l'Université Laurentienne sert quelque 8 000 étudiants et est l'une des deux universités bilingues de la province. Elle s'engage à respecter son mandat bilingue et triculturel et offre une expérience hors pair en anglais et en français, ainsi qu'une approche globale de l'éducation autochtone. Le magnifique campus boisé de la Laurentienne est entouré de lacs d'eau douce, de terrains de conservation de la nature et de centaines de kilomètres de pistes de cross-country et de randonnée. La Laurentienne se trouve dans le centre géographique du Grand Sudbury, la ville la plus peuplée du nord de l'Ontario (160 000 habitants), et entretient des liens étroits et productifs avec Science Nord, SNOLAB, l'Université de l'EMNO, Horizon Santé-Nord et divers établissements postsecondaires.

Dossier de candidature

Un dossier de candidature complet comprend les éléments suivants :

- une lettre de présentation

- un curriculum vitae à jour
- une déclaration des intérêts actuels et futurs en matière de recherche
- un échantillon de rédaction universitaire en français par un seul auteur (c.-à-d., article de revue, chapitre de livre ou chapitre de thèse de doctorat). Des échantillons supplémentaires rédigés en anglais pourraient compléter le dossier de candidature.
- les noms et coordonnées de trois répondants du domaine universitaire

Veillez envoyer le dossier de candidature avec tous les documents précisés dans un seul fichier PDF à Leslie Nichols, professeure adjointe à l'École des sciences sociales, à lnichols2@laurentienne.ca avec l'objet « *Candidature pour la bourse postdoctorale sur le travail, l'éducation et les étudiants postsecondaires francophones* ». La date limite de réception des candidatures est le 1^{er} août 2025 ou jusqu'à ce que le poste soit pourvu.